
 1 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – РАЗГРАД 

 

 

П Р О Т О К О Л 

№ 12 

 

 
 От проведеното заседание на Общински съвет - Разград на 25.06.2008 

година от 13.30 часа в зала 1101 на общината.  
От 33 общински съветници на заседанието присъстваха   30.  

/Приложение №1 към Протокола./ 

 Отсъстваха: По уважителни причини общински съветник – Станка 

Ангелова 

По неизвестни причини общинските съветници: Валентина Френкева и 

Стоянка Курдова; 

На заседанието присъстваха: г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община 
Разград, г-н Любомир Цонев - зам.-кмет на Община Разград, г-жа Кина 
Дякова – зам.-кмет на Община Разград; служители от общинската 
администрация; кметове на населени места, гости, журналисти, граждани. 

 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС  

Предвид присъствието на  30 общински съветника и съгласно Чл. 53, 

ал.1 от Правилника за организацията и дейността на Общински съвет – 

Разград, неговите комисии и взаимодействието му с общинската 
администрация, обявявам заседанието на Общински съвет – Разград за 
открито.  

  

 Уважаеми колеги, 

 

Имам удоволствието да поздравя общинските съветници, празнували 

своите рождени дни през месец юни: Радиана Димитрова, празнувала своя 
рожден ден на 2 юни; Румен Адриянов, празнувал своя рожден ден на 8 юни; 

Добринка Монева - празнувала своя рожден дена на 11 юни; Стоян 

Димитров, също празнувал своя рожден ден на 11 юни; Рабиха Хаджийонуз, 
празнувала рожден ден на 18 юни.  

 

Секретар на днешното заседание е  – Янка Трифонова от групата на 
БСП .  

 

 Да преминем към разглеждането на Дневния ред, с който съгласно 
нашия Правилник предварително всички сте запознати.  

1. Докладни записки. 
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2. Текущи 

Имате ли предложения и допълнения към Дневния ред? 

Няма. Който е съгласен с така оповестения Дневен ред, моля, да 
гласува. 

 

Общинският съвет с 28 гласа „ЗА”, „против” – няма, „въздържали 

се” – няма. Дневният ред се приема.  

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА 

ДОКЛАДНИ ЗАПИСКИ 

 

СТАТИЯ I 
 

Докладна записка от  Денчо Бояджиев– кмет на Община Разград 

Относно:  Приемане на Програма за оптимизация  на училищната 

мрежа – 2008 година. 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Давам думата на вносителя. 
 

Г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община Разград 

Уважаеми г-н Председател, 
Уважаеми дами и господа общински съветници, 

 С Решение № 339 от 26.V.2008 г. на Министерския съвет е 
актуализирана Националната програма „Оптимизация на училищната 
мрежа”. 

 Целта на Програмата е да осигури възможност на всяко дете да получи 

съизмеримо по качество образование и да повиши ефективността на 
публичните разходи за образование. 
 Първият модул на националната програма е „Оптимизация на 
училищната мрежа” и включва финансирането на Общински програми за 
оптимизация 2008 г. приети с Решение на Общинския съвет. 
 Срокът на подаване на формуляр за участие / по образец/ с приложена 
Общинска програма  е един месец от приемането на Националната програма 
от Министерски съвет – т.е. 26.VІ.2008г. 
 В тази връзка  общинската администрация изготви проект на Програма 
за оптимизация на училищната мрежа  за 2008 година. 

Изготвеният проект е в съответствие с изискванията на националната 
програма. 

Г-н Бояджиев запозна присъстващите и гражданството подробно с 
Програмата, която включва:  Анализ на училищната мрежа и проблемите на 
училищното образование на територията на община Разград;  Цели на 

общинската програма; Мерки, насочени към преструктуриране на 
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училищата; Информация, сведения и документи по чл. 12, ал. 3 и 4 от 
Правилника за прилагане на Закона за народната просвета; Дейности по 
предотвратяване на рисковете от отпадане на ученици в резултат на 
извършената консолидация на училищата; Комуникационни дейности; 

Показатели за изпълнение и целеви стойности по тях; Бюджет на програмата 
и със Сроковете за изпълнение на дейностите. 

Г-н Стоян Стоянов - председател на ОбС 

Благодаря Ви г-н Бояджиев. 
 

Докладна записка и Програмата са разгледани в ПК по бюджет, 
финанси и икономическа политика. Моля,  председателя  на ПК да ви 

запознае със становището на комисията. 
 

Г- н Добрин Добрев - председател на ПК  

  Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми колеги, 

 На свое редовно заседание постоянната комисията разгледа докладната 
записка и Програмата за оптимизация на училищната мрежа в Община 
Разград, и със  7 гласа „ЗА” , „против” – 1,  „въздържали се” – 2, те бяха 
приети. Искам да кажа на колегите, че при направените разисквания бяха 
направени предложения, относно промяна на съответните ресурси в  левове 
за съответните училища и при получаването на докладната записка и 

съответно разпределението на средствата виждам, че общинската 
администрация ги е взела под внимание.  
 

Г-н Стоян Стоянов - председател на ОбС 

Благодаря Ви г-н Добрев. 
 

Тази докладна записка и Програмата бяха разгледани също и в ПК по 

образование и наука. Моля,  председателя  на ПК да ви запознае със 
становището на комисията. 

 

Г- н Камен Воденичаров - председател на ПК  

  Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми колеги, 

 На свое редовно заседание постоянната комисията по образование и 

наука разгледа докладната записка и Програмата , и с 6 гласа „ЗА” , „против” 

– 1,  „въздържали се” – няма,  те бяха приети. Имаше направени предложения 
от г-н Чобанов, относно обезщетенията на персонала на закритите училища; 
относно промяна на маршрутите на автобусите за извозване на ученици от 
селата където имаме закрити училища. Същите виждам, че една част от тях 
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по скоро по отношение на маршрута Осенец – Дряновец – Разград са 
отразени в докладната записка на г-н Кмета.  
 

Г-н Стоян Стоянов - председател на ОбС 

Благодаря Ви г-н Воденичаров. 
 

 Имате думата за въпроси към вносителя. 
 

 Г-н Иво Илиев – ДПС 

 Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми колеги, 

 Имам няколко въпроса към вносителя - г-н Бояджиев.  
 Значи ние след малко ще приемем тази докладна с това разпределение 
на средствата. По принцип знаем, че средствата така или иначе никъде не 
стигат и първия ми въпрос е следния: 

1. Какъв е начина за усвояване на тези пари? 

Като ни ги отпусне държавата ще се отнесат към делегираните 
бюджети ли на училищата и директорите ли ще проведат конкурсите за 
обществени поръчки или общинска администрация ще проведе? 

 2. Каква е готовността за провеждането на тези конкурси защото знаем, 

че сме ограничени във времето. През лятната ваканция  трябва да се направят 
тези ремонти докато децата ги няма по училищата.  
 Подготвени ли са тръжните документи за провеждане на тези 

конкурси? 

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Заповядайте г-н Бояджиев. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община Разград 

 Аз мисля, че като гледате внимателно материалите ще видите, че 
всичко е разпределено по училища. Всяко училище си има бюджет и 

естествено, че те ще си движи нещата по съответните процедури. Просто не е 
логичен въпроса. Колкото до готовността за тези конкурси – Да дойдат 
парите – като дойдат парите веднага се готвят тръжните документи. Ако 

внимателно гледате програмата в нея има срокове, в които трябва да бъдат 
усвоени. Основно акцента ще падне върху лятната ваканция за да могат те да 
бъдат усвоени. Колкото до начина – готвят се обществените поръчки, 

провеждат се процедурите по ЗОП, кандидатстват изпълнителите, класират 
се и се усвояват.  
 

 Г-н Иво Илиев – ДПС 

Директорите на училища ли подготвят тръжните документи за 
процедурите? Условията за търга? 
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Г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община Разград 

Г-жа Дякова ще Ви даде допълнителни разяснения. 
 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Госпожо Дякова заповядайте. 
 

 Г-жа Кина Дякова – зам.- кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 
Уважаеми общински съветници, 

Г-н Бояджиев почти отговори на въпроса – всички училища са 
второстепенни разпоредители по бюджета, имат делегирани бюджети. 

Обществените поръчки – тъй като първостепенен разпоредител е Кмета, 
подготовката на тръжните книжа ще стане с участието на звеното което е за 
обществени поръчки в Общината с прякото участие на Директора или 

представени от него колеги, но ще бъдат по училища.  Няма да бъде обща 
поръчка.  
 

Г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община Разград 

 Тебе като изпълнител сигурно те интересува тази информация. Няма да 
има проблем. 

 

Г-н Георги Атанасов - Коалиция „Социалдемократи за Разград” 

Г-н Бояджиев, може би има някакво несъответствие в Програмата: Във 
Въведението е записано, че в тези 4 училища се обучават 205 ученика и 

работят 30.8 души персонал, от които 30.7 учители. След това в Информация, 
сведения и документи по чл. 12, ал. 3 и 4 от Правилника за прилагане на 
Закона за народната просвета за всяко едно училище е записано обещетение 
на персконала съответно 10, 9,5 и 9. Събрани тези числа правят 38,5. Моя 
въпрос е свързан с друго: Ние предвиждаме 92 500 лв. Обещетение на 
персонала. За съжаление  и всички общински съветници, които имат 
отношение към образованието знаят, че изобщо в България има един 

«абсурд» - заплатите на учителите идват от държавата, изплаща ги 

Общината, а тези учители ги назначава Регионалния инспекторат. Аз знам, че 
на този въпрос, който ще задам сега ще ми бъде трудно отговорено заящото 
съдбата на тези дали са 37,5 или 30.5 – това са между 30 – 40 учители, това са 
живи хора – тези 92 500 лв., те ще си ги вземат, но с тези пари ще изкарат 
някой друг месец.  

Какви действия ще предприеме Общината, ние заедно ще предприемем 

за да осигурим реализация на тези учители? 

Все пак те с нищо не са виновни, че са били назначени и са работили 

при трудни условия: пътуване зиме, лете, автобуси, има няма, студ и т.н. 

Болшинството от тях са работили всеотдайно, учили са децата на четмо и 
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писмо. С тези наши решения, които не са продиктувани от нас разбира се, 
какво ние ще направим за тях освен тези 92 500 лв. и какво трябва да 
направим оттук нататък за съдбата на тези 30 – 40 човека.  

 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Г-н Бояджиев, заповядайте. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – кмет на Община Разград 

 То е заложено в самата Национална програма г-н Атанасов. Когато 
беше тука г-н Кирчо Атанасов, само преди една седмица, той имаше среща с 
хората в образованието и той го коментира този въпрос. Тези учители, които 
ще излязат от тези учебни заведения чрез Бюрото по труда ще бъдат 
насочени към курсове за преквалификация за да може да им се търси 

реализация в други сфери на живота. Предвидени са средства за 
преквалификация и ще им бъдат предложени такива условия. Друго от страна 
на Общината няма какво да им се предложи. Ти си прав, Общината не е 
работодател на тези учители и те попадат по силата на общата Програма за 
квалификация на работната ръка, която попада на Борсата на труда.  
 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Госпожо Дякова, само да поясните питането на г-н Атанасов. 
 

 Г-жа Кина Дякова – зам. – кмет на Община Разград 

  Трябва да направя справка тъй като тези 05, 07, които са дадени това е 
допълнително покриване на норматив – не са физически лица и затова може 
би става разминаване. До края на сесията ще Ви го уточня.   
 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Благодаря. Г-н Димитров, заповядайте. 
 

 Г-н Иво Димитров – „Обединени демократи” 

 Уважаеми г-н Председател, 
Уважаеми колеги, 

Уважаеми господин Кмете, 
 Аз имам един доуточняващ въпрос: За мен тук стана ясно, че по 

принцип тези 899 500 лв. на книга са като делегиран бюджет на всички тези 

15 на брой училища. Но в хода на Вашия отговор разбрах, че те няма да 
получат тези пари и да могат да се разпореждат с тях - да организират 
директорите на училищата тръжни процедури за определяне на изпълнител и 

за извършване на тези дейности. Аз разбрах, че тези процедури ще бъдат 
извършвани тук от общинската администрация от името на директорите на 
училищата. Искам да ми кажете, дали основателни са моите съмнения, че 
след това всички родители ще скочат на главата на тези директори тъй като 
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преди малко Вие два пъти или три пъти от този микрофон, от тази висока 
трибуна казахте, че например „Никола Икономов” ще получи 202 хиляди 

лева. „Тургенев” – 210 хиляди лева. И ако там някакви калпави ремонти, 

някакви недоизпипани неща останат нали се сещате, че родителите ще 
отправят своя упрек не към тези, които са организирали тези процедури, а 
към директорите, които в случая няма да имат никаква вина към това. И ако 

моите опасения са неоснователни Ви моля да ми кажете, по какъв начин това 
нещо ще бъде гарантирано от общинската администрация, че няма да се 
случи.  

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Честно казано не ми стана много ясно, какво искаше да кажеш г-н 

Димитров. Аз мисля, че съвсем ясно и точно го казах и пак ще ти го кажа 
персонално на теб: Това са средства, които отиват към всяка едно училище. 
Те са си второстепенни разпоредители и те отиват в бюджета при тях. Тези 

средства ще се изразходват в тези училища. А това, че Общината ще помогне 
за изготвянето на самите тръжни документи е, защото има специализирано 

звено. Това ще бъде намесата на Общината. Всичко останало е на плещите на 
самите директори. И ако има калпав ремонт г-н Димитров, всеки един от тези 

директори ще отговаря: Защо не е упражнил необходимия контрол по 

отношение на изпълнителя, който му е правил този ремонт. 
 

Г-н Иво Димитров – „Обединени демократи” 

Само един уточняващ въпрос: Значи Общината ще избере 
„изпълнител”, а  …… 

 

Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

Г-н Димитров, ти знаеш ли как се правят обществените процедури – 

Общината не избира „изпълнител” : Общината определя процедурата, тя е 
публична. Участва всеки един кандидат. Има си комисия, в която присъства 
включително и директора на съответното училище и се избира този, който е 
предложил най-добрите условия. Вземи прочети Закона за обществените 
поръчки и се поограмоти малко по тази материя.  
 

Г-н Иво Димитров – „Обединени демократи” 

 Предлагам да прочетете чл. 94 където за тези обществени поръчки 

трябваше да има и участие  на общински съветници ….. 

 

Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Сигурно ще има. Нека да се произнесе Върховния административен 

съд.  

 

Г-н Иво Димитров – „Обединени демократи” 
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 То не е спряно изпълнението. А досега има ли обществени поръчки 

които от приемането на този член и на избора на комисията са проведени без 
участието на общински съветници? 

 

Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Няма такива обществени поръчки.  

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Колеги, напомням ви, че думата не си я вземате, а си я искате и след 

това ви се дава. Други въпроси има ли? Няма. Преминаваме към мнения, 
разисквания, предложения. Имате думата. Г-н Воденичаров, заповядайте. 
 

Г-н Камен Воденичаров – председател на ПК по образование и наука 
 Уважаеми г-н Председател, 
 Господин Кмете, 
 Уважаеми колеги, 

 Докладната записка, която разглеждаме днес, относно Оптимизацията 
на училищната образователна система е наистина много важна и решенията 
които ще вземем и които са ни предложени тука сая от голяма значение от 
това как ще протече така наречената реформа в образованието. Средствата, 
които са ни предоставени от държавния бюджет ние трябва с нашите 
решения да ги разпределим по оптималния начин така, че да създадем едни 

добри оптимални условия за учебен процес на есен. Ето защо, аз по принцип 

приветствам предложението направено от вносителя, че средствата, които 
идват по тази програма трябва да се разпределят приоритетно на приемните 
училища, но не само за тях, защото ние освен тези 3 приемни училища имаме 
още 12 учебни заведения, които имат крещяща нужда от средства за ремонти, 

за учебно – материална база и т.н. Всички тези неща ние ги обсъдихме в ПК 

по образование и наука. В общи линии стигнахме до консенсус. С 

предложенията които направихме, в последствие виждам, че вносителя се е 
съобразил и са направени известни корекции на първоначалните 
предложения. Друг е въпроса, че времето с което разполагаме ние бихме 
могли да бъдем още по-полезни когато трябва по точно, с по-точни 

технически параметри да направим едно оптимално разпределение на тези 

средства. Що се отнася до това, че настоящата програма отговаря на 
изискванията на Националната програма това е от значение разбира се. Аз го 
отчитам защото в зависимост от това ще зависи дали ще ни бъдат одобрени 

всички тези искания, които ние предлагаме. Намирам, че това което ни се 
предлага отговаря на въпросните изисквания и именно за това аз ще 
подкрепя тази Програма. В тази връзка обаче възникнаха въпроси и в 
комисията и тека в залата, относно обезщетенията на персонала, който 

съкращаваме от закритите 4 училища. Запознавайки се с нормативните 
документи, с изискванията аз бих искал да кажа, че както всички колеги 
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също съм загрижен относно съдбата на тези учители. Това, което ние правим 

с тази програма, тези средства в размер на 92 000 лв. фактически покриват 
обезщетенията по Кодекса на труда. Те естествено не са достатъчни за 
решаване проблемите на тези хора. Ясно е, че е трудно да се преквалифицира 
един учител и да намери подходяща работа в днешните условия на труда. От 
друга страна считам, че тези средства в размер на 1 милион са нужни както за 
обезщетения така има и крещяща нужда от тези ремонти и от тези 

оборудвания от които нашите училища се нуждаят. В края на краищата не е 
без значение при какви условия на есен ние ще посрещнем тези 5 000 

ученици, които имаме на нашата територия. В тази връзка аз мисля обаче, че 
ние въпреки, че като Общински съвет и като Община в общи линии не сме 
както каза и г-н Кмета не сме страна, но според мен има възможности и 

трябва да продължим да търсим възможностите за намиране на 
допълнителни средства за обезщетяване на тези хора. В тази връзка моето 
предложение в комисията беше, аз искам да го повторя сега – Заместник 
Кмета г-жа Дякова, след като се приеме тази Програма, дай боже тя да се 
приеме и утвърди от МОН, да се направят допълнителни искания отново към 

МОН за предоставяне на допълнителни средства за обезщетение на тези 

учители. Има такова положение в Националната програма за оптимизация на 
средствата. Не мога да твърдя, че тези допълнителни средства биха касали 

точно обезщетенията, но има такава позиция и аз смятам, че ние трябва да се 
опитаме да направим всичко възможно да потърсим средства и по тази 

линия. Понеже говорим за оптимизация на училищната мрежа аз искам да 
споделя мнението на групата съветници от Коалиция „Социалдемократи за 
Разград”, относно бъдещата оптимизация на училищната мрежа в Общината. 
На заседания и в отделни разговори се казва, че ние вероятно вървим към 

закриване на градски училища. Искам да споделя мнението на Коалиция 
„Социалдемократи за Разград”, че ние се противопоставяме на такива 
намерения. Не бихме искали да се предпоставят подобни възможности при 

положение, че всичко е възможно. Възможно е и да има промени и на 
нормативната база. А не се знае след време дали няма да отчетем, че това 
окрупняване на училищната мрежа е било грешка. 
 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Благодаря Ви г-н Воденичаров. Колеги, имате думата за мнения и 

предложения. Г-н Илиев, заповядайте. 
 

 Г-н Иво Илиев – ДПС 

 Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми колеги, 

 Значи, най-напред искам да уточня, че нямам намерение да участвам в 
процедурите за изпълнение на тези видове строителни работи по усвояване 
на тези пари. Въпроса ми не беше случаен защото сигурно и досега 
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конкурсите са били прозрачни и в рамките на Закона, но без да се налага да 
се прави някаква справка мога да Ви кажа, че през последните 8 – 9 години, 

може да са и 10, една и съща фирма изпълнява ремонта на всички училища на 
територията на Община Разград. Фирма „САВ”. Наистина за да се 
изразходват тези пари целево за това за което  са отпуснати с качествени 

ремонти / нямам нищо против фирмата, която досега е изпълнявала, сигурно 

е коректна и добре си е изпълнявала работата/ далеч съм от тази мисъл но 
едва ли е случайност по всички критерии, като  цени, като срокове една и 

съща фирма да е била най-удачната при досегашните конкурси. Пак казвам 

нямам нищо против фирмата, добри са отношенията ни, помагаме си както с 
всички останали фирми. На територията на Община Разград регистрираните 
фирми в Строителната камара са над 25. Много от тези фирми много добре 
си изпълняват такива ремонтни работи когато се налага. Сигурно има и 

фирми, които са некоректни, не знам Общината дали има такава статистика 
или поглед върху нещата. Затова правя конкретно писмено предложение: 
 Предлагам да се добави т.2 и т.3 към решението със следния текст: 
Точка 2 да стане: Критериите за възлагане на обществени поръчки да 

се приемат на заседание на ОбС. 

Точка 3: Директорите на училища да ангажират външни лицензирани 

фирми за надзор на СМР и да участват в съставянето на 

количествени стойностни сметки. 

Средствата за надзора да се заделят от определените в програмата. 

 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

Г-н Цонев, заповядайте. 
 

Г-н Любомир Цонев – зам. – кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми дами и господа общински съветници, 

 Предложението по т.1 от предложението на г-н Бориславов е просто 
несериозно. Първо той каза, че няма време, че ще се забавят процесите по 
ремонтите, а сега предлага тези условия да се приемат на сесия на 
Общинския съвет. Първо, по Закон това е недопустимо, но аз имам по-

рационално предложение: Общинския съвет да предложи на г-н Иво 

Бориславов да участва при разработването на тези технически задания.  

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Прекратявам процедурата по разисквания и обсъждания. До момента 
има 1 постъпило предложение от общински съветник Иво Бориславов Илиев, 
което предлагам на гласуване. Моля, гласувайте.  
 

 С 19 гласа „ЗА”, „против” – 1, „въздържали се” 10. Направеното 

предложение се приема.  
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Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

Подлагам на гласуване проекта за решение с направеното допълнение, 
което току-що се прие. Който е съгласен, моля да гласува. 

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ  

№ 187 

 

 Националната  програма  за оптимизация  на училищната мрежа 
приета,  с Решение № 339 от 26.05.2008 г. на  Министерския съвет за 
актуализиране на  национални програми за развитие на средното образование 
– 2008г. включва модул ”Оптимизиране на училищната мрежа”. По този 

модул се финансират Общински програми за оптимизация, насочени към 

преструктуриране /закриване/ преобразуване чрез сливане/ на училища на 
територията на общините, приети с Решение на Общинския съвет. Изготвен е 
проект на Програма в съответствие с изискванията на националната 
програма. 

Предвид гореизложеното и   на основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона 
за местното самоуправление и местната администрация,  във връзка с т.4.1 от 
Националната програма „Оптимизация на училищната мрежа” / Приета с 
Решение № 339 от 26.05.2008г. на МС за актуализиране на национални 

програми за развитие на средното образование – 2008 г. / и Писмо № 9110-4/ 

30.05.2008 г. на МОН, Общински съвет Разград с  29 гласа „ЗА”, „против” – 

няма,  „въздържали се” – 1, 

Р Е Ш И: 

 

 1.Приема Програма за оптимизация на училищната мрежа в 

Община Разград – 2008 г. представляваща неразделна част от 

настоящото решение. 
2.Критериите за възлагане на обществени поръчки да се приемат 

на заседание на ОбС. 

3.Директорите на училища да ангажират външни лицензирани 

фирми за надзор на СМР и да участват в съставянето на количествени 

стойностни сметки. Средствата за надзора да се заделят от определените 
в програмата. 

4.Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община 

Разград и Областен управител на Област Разград, в 7-дневен срок от 

приемането му. 
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Въведение 
 

В изпълнение  на приетата Стратегия за развитие на училищното 

образование и предучилищно възпитание в Община Разград за периода 2007 

– 2015 година ежегодно се предприемат мерки за осигуряване на равен 

достъп и качествено образование на децата и учениците . 
През 2008 година в резултат на демографските промени  училищната 

мрежа в общината се оптимизира, като са предложени за закриване 
училищата в с. Гецово , с. Дряновец, с. Мортагоново и с. Благоево. 

  

1. Анализ на училищната мрежа и проблеми на училищното 

образование на територията на община Разград. 

Към 01.01. 2008 г. на територията на Община Разград има 15 основни 

общински училища /5 в гр. Разград и 10 в населените места в общината/, 1 

СОУ “Хр. Ботев”, 1 ГПЧЕ “Екзарх Йосиф”, 1 ПМГ “Акад. Н. Обрешков” и 1 

Спортно училище гр. Разград.  В 19-те общински училища се обучават 5509 

ученици в 272 паралелки, т.е. средната пълняемост в паралелка е 20,2. В 

системата на средното образование работят 504 учители, т.е. съотношението 
ученик/учител е 10,9.  

 Децентрализацията в управлението на образованието, новите принципи 

за финансиране чрез единен стандарт за численост на персонала и за 
издръжка на един ученик и въведените делегирани бюджети от 01.01.2008 г. 
са механизми, чрез които училищата, в които има слети паралелки са 
поставени в невъзможност да съществуват. Малкият брой ученици не 
осигурява финансови средства за педагогическия персонал по учебен план и 

за издръжка на учебното заведение. 
 Демографският спад, емиграцията на семействата и техните деца в по-

големите градове и в чужбина водят до намаляване броя на учениците в 
общината. В резултат на това през годините се закриха училищата в с. 
Ушинци, с. Балкански, с. Побит камък, с. Топчии, с. Пороище, с. Радинград, 

както и средни училища в гр. Разград – ХГ “Акад. Анание Явашов”, СПТУ 

по Керамика и стъкло, СПТУ по строителство.  
 Проблем за училищното образование са слетите паралелки – 13 бр. в  4 

училища в селата Гецово, Мортагоново, Благоево и Дряновец, в които се 
обучават 205 ученика и работят 39,8 души персонал, от които 30,7 учители. 

 Направеният анализ на състоянието в четирите училища към този 

момент не води към положителна перспектива за тяхното устойчиво и трайно 
съществуване. В тези училища учат между 45-55 ученика, а 50 % от всички 

подлежащи на задължително училищно обучение ученици от с. Гецово и с. 
Мортагоново пътуват и учат в училищата на гр. Разград. 

 

2. Цели на общинската програма. 
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2.1. Осигуряване на равен достъп до качествено образование на 

всички деца от община Разград; 

2.2. Повишаване ефективността на публичните разходи за 

образование; 
2.3  Създаване на по-добри и благоприятни условия за обучение и 

възпитание в училищата на община Разград; 

2.4 Премахване на слетите паралелки в училищата. 

 

3. Мерки, насочени към преструктуриране на училищата. 

 

 За постигане целите на Програмата е необходимо преструктуриране на 
училищната мрежа, свързано със закриване на 4 училища със слети 

паралелки, пренасочване на учениците до най-близкото и предпочитано 
училище с едносменен режим на образователно-възпитателен процес, както 

следва: 
Закриване на ОУ “Хр. Ботев” с. Дряновец, община Разград.  

Закриване на ОУ “Иван Вазов” с. Гецово, община Разград. 

Закриване на ОУ “Никола Вапцаров” с. Мортагоново, община Разград. 

Закриване на ОУ “Хр. Ботев” с. Благоево, община Разград.  

 

4. Информация, сведения и документи по чл. 12, ал. 3 и 4 от 

Правилника за прилагане на Закона за народната просвета. 

 

             4.1. ОУ “Христо Ботев” с. Дряновец, община Разград, област Разград 

- Вид на училището: основно 

- Степен на образование: основно 

- Сведения за броя на децата и учениците: I клас - 4 ученика, II клас - 7 

ученика, III клас - 7 ученика, IV клас - 3, V клас - 7 ученика, VI клас - 2 

ученика, VII клас - 9 ученика, VIII клас - 10 ученика. Общо 49 ученика. 
- Сведение за допълнително финансово осигуряване при закриване 

на училището: Необходимост от финансови средства за ремонт и 

обзавеждане, транспортни разходи и  обезщетения за персонала - 10 щата, по 
чл. 220, чл. 221, ал. 1 и чл. 224 от Кодекса на труда. 

- Сведения за възможностите за пренасочване на учениците: Съгласно 
Решение № 122 от 25.03.2008 г. на Общински съвет град Разград предлагаме 
учениците да се обучават в ОУ „ Никола Икономов” гр. Разград, или по тяхно 
желание в друго учебно заведение. 

- Предложение за разпределение, прехвърляне и използване на 

сградния фонд и МТБ: Сградата и недвижимото имущество в ОУ 

„Хр.Ботев” с.Дряновец е публична общинска собственост и се разпределя със 
заповед на кмета на общината.  

- Акт за собственост:  

Училището е общинска собственост, Акт № 5 / 14.11.1997 г. 
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- Предложение за приемане и съхранение на задължителната 

документация и движимото имущество: в ОУ „ Н. Икономов” гр. Разград. 

- Сведения за осигурен транспорт: съгласно действащата система за 
превоз на ученици от населените места, в които няма учебни заведения, ще 
има осигурен превоз по маршрута Разград - Дряновец и обратно; Разград-

Дряновец-Осенец и обратно. 
4.2.  ОУ „Иван Вазов” с. Гецово, община Разград, област Разград 

- Вид на училището: основно 

- Степен на образование: основно 

- Сведения за броя на децата и учениците: I клас - 13 ученика, II клас - 
0 ученика, III клас - 10 ученика, IV клас - 11, V клас - 0 ученика, VI клас - 6 

ученика, VII клас - 6 ученика, VIII клас - 0 ученика. Общо 46 ученика. 
- Сведение за допълнително финансово осигуряване при закриване 

на училището: Необходимост  от финансови средства за ремонт и 

обзавеждане, транспортни разходи и  обезщетения за персонала – 9,5 щата, 
по чл. 220, чл. 221, ал. 1 и чл. 224 от Кодекса на труда. 

- Сведения за възможностите за пренасочване на учениците: Съгласно 
Решение № 122 от 25.03.2008 г. на Общински съвет град Разград предлагаме 
учениците да се обучават в ОУ „ Никола Икономов” гр. Разград, или по тяхно 
желание в друго учебно заведение. 

- Предложение за разпределение, прехвърляне и използване на 

сградния фонд и МТБ: Сградата и недвижимото имущество в ОУ „Иван 

Вазов” с. Гецово е публична общинска собственост и  се разпределя със 
заповед на кмета на общината.  

- Акт за собственост:  

Училището е общинска собственост, Акт № 4 / 14.11.1997 г. 
- Предложение за приемане и съхранение на задължителната 

документация и движимото имущество: в ОУ „ Н. Икономов” гр. Разград. 

- Сведения за осигурен транспорт: съгласно действащата система за 
превоз на ученици от населените места, в които няма учебни заведения, ще 
има осигурен превоз по маршрута Разград- Гецово и обратно. 

 

       4.3.  ОУ „ Н.Вапцаров” с. Мортагоново, община Разград, област 

Разград 

   - Вид на училището: основно 

   - Степен на образование: основно 

   - Сведения за броя на децата и учениците: I клас - 4 ученика, II клас - 
12 ученика, III клас - 9 ученика, IV клас - 0, V клас - 6 ученика, VI клас - 7 

ученика, VII клас - 9 ученика, VIII клас - 4 ученика. Общо 51 ученика. 
  - Сведение за допълнително финансово осигуряване при закриване 
на училището: Необходимост  от финансови средства за ремонт и 

обзавеждане, транспортни разходи и обезщетения за персонала – 9 щата, по 
чл. 220, чл. 221, ал. 1 и чл. 224 от Кодекса на труда. 
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   - Сведения за възможностите за пренасочване на учениците: 
Съгласно Решение № 122 от 25.03.2008 г. на Общински съвет град Разград 

предлагаме учениците да се обучават в ОУ „ Отец Паисий” гр. Разград, или 

по тяхно желание в друго учебно заведение. 
- Предложение за разпределение, прехвърляне и използване на 

сградния фонд и МТБ: Сградата и недвижимото имущество в ОУ „Н. 

Вапцаров” с. Мортагоново е публична общинска собственост  и  се 
разпределя със заповед на кмета на общината.  

- Акт за собственост:  

Училището е общинска собственост, Акт № 4 / 17.11.1997 г. 
- Предложение за приемане и съхранение на задължителната 

документация и движимото имущество: в ОУ „ Отец Паисий” гр. Разград. 

- Сведения за осигурен транспорт: съгласно действащата система за 
превоз на ученици от населените места, в които няма учебни заведения, ще 
има осигурен превоз по маршрута Разград  - Мортагоново и обратно. 
 

4.4.  ОУ „Христо Ботев” с.Благоево, община Разград, област Разград 

       - Вид на училището: основно 

       - Степен на образование: основно 

 - Сведения за броя на децата и учениците: I клас - 10 ученика, II клас - 
6 ученика, III клас - 6 ученика, IV клас - 7, V клас - 6 ученика, VI клас - 9 

ученика, VII клас - 11 ученика, VIII клас - 4 ученика. Общо 59 ученика. 
- Сведение за допълнително финансово осигуряване при закриване 

на училището: Необходимост  от финансови средства за ремонт и 

обзавеждане на приемащото училище, транспортни разходи, средства за 
неотложен ремонт на закритото училище  и на приемащото училище,  
обезщетения за персонала – 9 щата, по чл. 220, чл. 221, ал. 1 и чл. 224 от 
Кодекса на труда. 

- Сведения за възможностите за пренасочване на учениците: Съгласно 
Решение №122 от 25.03.2008 г. на Общински съвет град Разград предлагаме 
учениците да се обучават ОУ „ Ив. С.Тургенев” гр. Разград, или по тяхно 
желание в друго учебно заведение. 

- Предложение за разпределение, прехвърляне и използване на 

сградния фонд и МТБ: Сградата и недвижимото имущество в ОУ „Христо 
Ботев” с.Благоево е публична общинска собственост и  се разпределя със 
заповед на кмета на общината.  

- Акт за собственост:  

Училището е общинска собственост, Акт № 1 / 29.09.1997 г. 
- Предложение за приемане и съхранение на задължителната 

документация и движимото имущество: в ОУ „ Ив.С.Тургенев” гр. 
Разград. 
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- Сведения за осигурен транспорт: съгласно действащата система за 
превоз на ученици от населените места, в които няма учебни заведения, ще 
има осигурен превоз по маршрута Разград - Благоево и обратно. 

 

5. Дейности по предотвратяване на рисковете от отпадане на 

ученици в резултат на извършената консолидация на училищата. 

 

5.1. Осигуряване на транспорт за учениците от закритите училища до 
най-близкото и предпочитано училище с едносменен режим; 

5.2. Осигуряване пълен обхват на подлежащите на обучение ученици –

откриване на ПИГ в базата на закритите училища и назначаване на  
възпитатели, които да придружават пътуващите ученици и да водят 
заниманията в ПИГ. 

5.3. Създаване на по-добра и благоприятна среда за водене на 
ефективен образователно-възпитателен процес: 

     - ремонт на сградата на приемащото училище; 
     - подмяна на оборудването /маси, столове, бели дъски/; 

     - подобряване условията за столово хранене. 
     5.4. Съхраняване на полуинтернатни групи за работа с деца застрашени 

от отпадане. 
     5.5. Осигуряване на условия за столово хранене; 
 

6. Комуникационни дейности. 

 

6.1. Срещи с родителите, кметовете и обществеността от селата със 
закрити училища; 

6.2  Провеждане на рекламна и разяснителна кампании за привличане 
на учениците от закритите училища в приемащите училища; 
 

7. Показатели за изпълнение и целеви стойности по тях. 

 

7.1. Намален брой училища със слети паралелки – 4 бр. (21 % от общия 
брой училища); 

7.2. Намален брой паралелки - 13 бр.; 
       7.3. Увеличен брой ученици на един учител – в съотношение от 10,9 на 

11,6; 

       7.4. Брой насочени ученици от закритите училища -  205; 

       7.5. Увеличена средна пълняемост на паралелките от 20,2 на 22 ученика 
в паралелка. 
 

8. Бюджет на програмата. 

8.1. Строително – ремонтни работи    - 719 000 лв. 
8.2. Закупуване на обзавеждане и оборудване           - 180 500 лв. 
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8.3. Създаване на условия за столово хранене            -………….. 

8.4. Обезщетения на персонала             -   92 500 лв. 
8.5. Разходи за неразплатени задължения 

    на закритото / преобразуваното училище             - ...………. 

8.6. Комуникационни разходи / до 2 % от бюджета /   -   8 000 лв. 
 

9. Срокове за изпълнение на дейностите. 
 

 Дейност Срок 

I. Строително – ремонтни 

работи 

01.10.2008 г. 

II. Закупуване на обзавеждане и 

оборудване      
01.11.2008 г. 

III. Създаване на условия за 
столово хранене     

 

IV. Обезщетения на персонала 30.09.2008 г. 
V. Разходи за неразплатени 

задължения 
    на закритото / 
преобразуваното училище 

 

VI. Комуникационни разходи 31.11.2008 г. 
 

Програмата  е  приета с Решение № 187 по   Протокол № 12 от  

25.VІ.2008 г. на Общински съвет - Разград 

Приложение  1 

ВИДОВЕ ДЕЙНОСТИ 

ПО УЧЕБНИ ЗАВЕДЕНИЯ 

 

1. ОУ “Н. Вапцаров” с. Мортагоново 

 Ремонт на покрива, остъкляване  
и обезопасяване с метални решетки    - 14 000 лв. 

2. ОУ “Хр. Ботев” с. Дряновец 

 Ремонт на покрива, остъкляване     - 10 000 лв. 
3. ОУ “Хр. Ботев” с. Благоево 

 Ремонт на покрива, остъкляване     - 10 000 лв. 
4. ОУ “Иван Вазов” с. Гецово 

 Ремонт на покрив, физкултурен 

 салон и остъкляване       - 15 000 лв. 
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5. ОУ “Н. Икономов” гр. Разград 

 Вътрешен ремонт, направа на външна 
 ограда, обзавеждане и  оборудване     - 202 000 лв. 
6. ОУ “Ив. С. Тургенев” гр. Разград 

 Вътрешен ремонт, обзавеждане и 

  оборудване        - 210 500 лв. 
7. ОУ “Отец Паисий” гр. Разград 

 Направа училищна ограда, обзавеждане  
 и оборудване        - 125 000 лв. 
8. СОУ “Хр. Ботев” гр. Разград 

 Вътрешен ремонт, обзавеждане и оборудване   - 125 000 лв. 
9. ОУ “В. Левски” гр. Разград 

 Вътрешен ремонт, обзавеждане и оборудване   - 45 000 лв. 
10. ОУ “Н. Й. Вапцаров” гр. Разград 

 Вътрешен ремонт, обзавеждане и оборудване   - 45 000 лв. 
11. ОУ “Г. С. Раковски” с. Раковски 

 Вътрешен ремонт       - 20 000 лв. 
12. ОУ “ Отец Паисий” с. Дянково 

 Вътрешен ремонт и  оборудване 
 Ремонт отоплителна инсталация     - 40 000 лв. 
13. ОУ “Д-р Петър Берон” с. Осенец 

 Ремонт покрив вътрешен ремонт     -16 000 лв. 
14. ОУ “Кирил и Методий” с. Киченица 
 Вътрешен ремонт        - 11 000 лв. 
15. ОУ “Елин Пелин” с. Стражец 

 Вътрешен ремонт         - 11 000 лв. 
 

       ВСИЧКО:             899  500 лв. 

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Заповядайте г-н Димитров. 
 

 Г-н Стоян Димитров – БСП 

 Уважаеми съветници, 

 Правя формално предложение да възобновим дискусията по този 

въпрос във връзка с така приетото решение и съображенията ми за това са 
следните. Болшинството от общинските съветници прие предложението 
Критериите и условията за провеждане на конкурсите да бъдат утвърждавани 

от Общинския съвет. Така формулирано това решение е крайно неясно и 

пожелателно и с оглед времето което е определено за такъв вид дейности 

блокира въобще изпълнението на цялата Програма. Затова аз правя 
формалното предложение да се обсъди конкретно: Кой следва да внесе в 

сесия тези критерии за провеждане на процедурите и на коя сесия на 
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Общинския съвет да стане това. Ако Общинския съвет приеме това нещо 
моето предложение е: Възлага на ПК по ТСУ с председател г-н Иво 

Бориславов да внесе на следващата сесия Критериите и въобще 

предложенията по т.2 от настоящото решение. Ако Общинския съвет 
възобнови дискусията ще представя в писмен вид предложението си.  

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Г-н Цонев, заповядайте. 
 

 Г-н Любомир Цонев – зам. – кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 
 Уважаеми дами и господа общински съветници, 

 Наистина предлагам да се вслушате в предложението на г-н Стоян 

Димитров, защото едно от предложенията, които вече направи г-н Иво 

Бориславов, които вие приехте е незаконосъобразно. Това противоречи на 
ЗУТ. Не може една и съща надзорна фирма да прави проекта и тя да 
надзирава проекта. Който има понятие от Закона знае, че там е 
регламентирано кой какво прави в целия процес на проектиране и на 
изграждане на обекта. Мисля, че това е текст, който е атакуем и заради този 

текст евентуално ще пропадне основната част на това решение, което се 
дискутира толкова време днес.  
 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Заповядайте, господин Бояджиев.   
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Уважаеми дами и господа, 
 Отворете си Програмата и вижте сроковете за изпълнение по дейности. 

Строително – ремонтните работи са 01.10. 2008 година. Имайте предвид, че 
не боравим с общински средства и да си променяме срокове. Това са 
държавни бюджетни пари. На 1 октомври от сега ви го гарантирам ако има 
неусвоени и 5 лв., те веднага ще бъдат дръпнати веднага в бюджета. 
Министър Вълчев прави всичко възможно за да може колкото се може по-

малко пари да даде в цялостната тази реформа. С това решение което току-
що взехте аз трябва да ви кажа, че по-рано от 15 август г-н Илиев, няма да 
има стартирало изпълнение. Ще ги приемете критериите, а както се очертава 
сесията да бъде в края на месец юли, ще ги приемете примерно на 29 или 30 

юли, оттам нататък има срок, в който влиза този протокол в сила, вашето 

решение, след това има процедури, които ние трябва да ги обявим, да ги 

поканим, да ги класираме, та оттам нататък вече да започне изпълнението. 
Най оптимистичния срок ви го залагам 15 август. А на 1 октомври - тук са 
директорите на училища - ако имате отрязани средства от вашите бюджети 
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ще се сърдите на господата общински съветници. Защото на 1 октомври 

просто ще ви бъдат прибрани тези пари.  

 

 Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

 Г-н Атанасов заповядайте. 
 

 Г-н Георги Атанасов – Коалиция „Социалдемократи за Разград” 

 Колегата Стоян Димитров повдигна процедура, а в момента ние се 
връщаме, минаваме в дискусия. Г-н Председател настоявам да спазвате 
Правилника за работа на Общинския съвет. И за да го наруша и аз както 

колегите досега бих казал следното, че на следващата сесия на 1 юли 

спокойно тези критерии могат да влязат, след като в изказването на г-н Кмета 
беше казано, че има готовност за документацията, значи в тази документация 
има направени критерии. Спокойно могат да влязат на следващата сесия, да 
се гласуват. Сроковете не са едномесечни г-н Кмете, а са едноседмични, ако 
случайно някой от нас, а аз предполагам никой от нас няма да иска да атакува 
това решение в Съда и спокойно могат да бъдат проведени през месец юли 

тези конкурси. Още веднъж г-н Председател, апелирам за спазване на 
Правилника. Предлагам да гласуваме процедурата, която предложи г-н 

Димитров преди малко.  
 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

Колеги, подлагам на гласуване предложението направено от 
общинския съветник Стоян Димитров за възобновяване на дискусията по 
взетото решение. Моля, гласувайте.  

 

С 11 гласа „ЗА”, „против” – 10, „въздържали се” 9. Предложението 

не се приема.  

 

Г-н Стоян Стоянов – председател на ОбС 

Поради изчерпване на дневния ред, закривам настоящото заседание в 
15.00 часа. 
      

ПРЕДСЕДАТЕЛ: /П/ Не се чете  

    /С. Стоянов/ 

 

СЕКРЕТАР: /П/ Не се чете 
/ Я. Трифонова / 

 


